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Από το υπ’ αριθ. 21/2004 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 775/2004 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Γνωμοδότηση για την τακτοποίηση των 
εργαζομένων με συμβάσεις ορισμένου χρόνου, 
Δήμου Βέροιας σύμφωνα με τις διατάξεις του Π.Δ. 
164/2004. 

 
       Σήμερα 22 Νοεμβρίου του έτους 2004 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 18-11-2004 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  29 μέλη. 
          Παρόντες                                            Aπόντες                            Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                           Πάρεδροι                                                                                                   
1. Χ. Γεωργιάδης Α. Παπαστεργίου Π. Ποταμόπουλος 
2. Α. Γκαμπέσης Η. Σοφιανίδης  
3. Β. Γιαννουλάκης    
4. Σ.  Παναγιωτίδης    
5. Ι. Καλαϊτζίδης   Απόντες Δημαρχιακοί 
6. Ν. Κεχαγιόγλου   Πάρεδροι 
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   -------- 
8. Ε. Γουναράς   Π. Πιτούλιας 
9. Ι. Ακριβόπουλος   Γ. Μανακούλης 

10. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή   Κ. Μιχαηλίδης 
11. Θ.  Σιδηρόπουλος    
12. Γ. Τροχόπουλος ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 765/2004 
13. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά απόφασης αποχώρησε ο κ. Γ. Ορφανίδης. 

2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 767/2004 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Γ. Ορφανίδης και αποχώρησε ο κ. Χ. 
Γεωργιάδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 769/2004 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Ι. Κουρουζίδης. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 771/2004 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Καλαϊτζίδης, Σ. Κρομμύδας, Γ. 
Μιχαηλίδης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ.772/2004 απόφασης 

14. Μ. Σακαλής 
15. Χ. Φουρνιάδης 
16. Χ. Ντόβας 
17. Σ. Κρομμύδας 
18. Β. Ρήσσου 
19. Κ. Χιονίδης 
20. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
21. Ι. Κουρουζίδης αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Γκαμπέσης, Α. Δελαβερίδης. 

5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 773/2004 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Α. Γκαμπέσης, Ι. Καλαϊτζίδης, Γ. 
Μιχαηλίδης, Κ. Πουλασουχίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 774/2004 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Σ. Κρομμύδας, Μ. 
Γαβρίδης και αποχώρησε ο κ. Σ. Μηλιόπουλος. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 775/2004 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Δ. Δάσκαλος. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 783/2004 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Δ. Δάσκαλος. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 784/2004 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Γ. Μιχαηλίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 798/2004 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Γ. Μιχαηλίδης και αποχώρησε ο κ. Γ. 
Ορφανίδης. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 801/2004 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Γ. Μιχαηλίδης. 

22. Μ. Γαβρίδης 
23. Δ. Δάσκαλος 
24. Α. Δελαβερίδης 
25. Γ. Μιχαηλίδης 
26. Σ. Μηλιόπουλος 
27. Κ. Πουλασουχίδης 
28. Α. Τσιάρας 
29. Γ. Ορφανίδης 



 
 

Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 10° θέμα της ημερήσιας διάταξης έθεσε 
υπόψη του συμβουλίου το από 18-11-2004 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου, που έχει 
ως εξής: 

Στο ΦΕΚ 134/Α΄/19-7-2004 δημοσιεύθηκε το Π.Δ. 164/2004 «Ρυθμίσεις για 
τους εργαζομένους με συμβάσεις ορισμένου χρόνου στο δημόσιο τομέα ». 

Στις ρυθμίσεις του Π.Δ. 164/2004 υπάγεται το προσωπικό που συνδέεται με 
σύμβαση ή σχέση εξαρτημένης εργασίας ορισμένου χρόνου ή σύμβαση έργου ή άλλη 
σύμβαση ή σχέση, η οποία υποκρύπτει σχέση εξαρτημένης εργασίας με φορείς του 
δημοσίου τομέα. 

Με τις διατάξεις του ανωτέρω Π.Δ. : 
 αφενός θεσπίζονται οι πάγιοι κανόνες, οι οποίοι θα διέπουν στο μέλλον τις 

συμβάσεις ορισμένου χρόνου που συνάπτονται στο δημόσιο και ευρύτερο 
δημόσιο τομέα  με την εισαγωγή μέτρων για την αποτροπή της καταχρηστικής 
σύναψης διαδοχικών συμβάσεων 

 και αφετέρου ρυθμίζεται η υπηρεσιακή κατάσταση των απασχολούμενων με 
σύμβαση ή σχέση εξαρτημένης εργασίας ορισμένου χρόνου ή σύμβαση έργου 
ή άλλη σχέση που υποκρύπτει σχέση εξαρτημένης εργασίας στο Δημόσιο, τα 
Ν.Π.Δ.Δ., τους Ο.Τ.Α. α΄ και β΄ βαθμού καθώς και στους φορείς του 
δημόσιου τομέα.  
 
Με το αρ. 4678/12-11-04 έγγραφό της η ΚΕΔΚΕ μας γνωρίζει ότι : 
«Το Δ.Σ. της ΚΕΔΚΕ θεωρεί ότι η συνέχιση άσκησης από τους ΟΤΑ των 

μεταβιβαζόμενων αρμοδιοτήτων από το κράτος, χωρίς την μεταφορά των αντίστοιχων 
πόρων, αποτελεί σαφή παραβίαση των συνταγματικών διατάξεων και ειδικότερα της 
παρ. 5 του αρθρ. 102 του Συντάγματος. Για το λόγο αυτό κάνει σαφές ότι δεν θα είναι 
δυνατή η συνέχιση υλοποίησης των προνοιακών δομών από τις δημοτικές 
επιχειρήσεις ή του προγράμματος φύλαξης των σχολικών κτιρίων από τους δήμους 
αν δεν εγγραφούν οι αντίστοιχοι πόροι στον κρατικό προϋπολογισμό. Συνεπώς το 
μέχρι και τη δημοσίευση του Π.Δ. 164/2004 απασχολούμενο προσωπικό για την 
εξυπηρέτηση των αναγκών των ανωτέρω δράσεων, στις δημοτικές επιχειρήσεις και 
στους δήμους (σχολικοί φύλακες), ακόμα και αν πληρούν τις λοιπές τυπικές 
προϋποθέσεις που θέτουν οι διατάξεις του ανωτέρω π.δ/τος, δεν θα πληρούν τη 
βασική προϋπόθεση της κάλυψης των παγίων και διαρκών αναγκών. 

Για το λόγο αυτό, με την παρούσα, η ΚΕΔΚΕ ενημερώνει τους ΟΤΑ ότι 
οφείλουν να προβούν άμεσα στη λήψη αποφάσεων από τα Δημοτικά Συμβούλια (ως 
καθ' ύλην αρμόδια όργανα, σύμφωνα με το π.δ/μα), που θα σταλούν στο ΑΣΕΠ, 
σχετικά με την κάλυψη ή μη παγίων και διαρκών αναγκών των υπηρεσιών των 
δημοτικών επιχειρήσεων για το προσωπικό, που απασχολείται σε αυτές. Επίσης 
προτείνει να ληφθεί ειδική απόφαση, που θα αφορά το προσωπικό, που εξυπηρετεί τις 
ανωτέρω προνοιακές δομές, που αποτελούν μεταβιβαζόμενες αρμοδιότητες από την 
κεντρική διοίκηση. 

Επίσης η ΚΕΔΚΕ προτείνει τη λήψη αποφάσεων από τα Δημοτικά Συμβούλια 
(ή τα Διοικητικά Συμβούλια στις περιπτώσεις των ΝΠΔΔ) και στις περιπτώσεις 
εκείνες, που δεν ορίζονται αυτά ως καθ' ύλην αρμόδια όργανα αλλά τα κατά 
τόπο αρμόδια Υπηρεσιακά Συμβούλια, για την διαπίστωση της συνδρομής ή της μη 
συνδρομής της προϋπόθεσης κάλυψης παγίων και διαρκών αναγκών για το 
προσωπικό, που απασχολείται σε υπηρεσίες των ΟΤΑ και τη λήψη ειδικής απόφασης 
για τους σχολικούς φύλακες, σύμφωνα με τα όσα αναλύονται ανωτέρω. 

Επισημαίνεται ότι η παρούσα αποτελεί πρόταση της ΚΕΔΚΕ και δεν είναι 
δεσμευτική για τους ΟΤΑ. 

Οι αποφάσεις αυτές, εφόσον η κάθε δημοτική αρχή κρίνει ότι συντάσσεται με 
την πρόταση της ΚΕΔΚΕ, πρέπει να ληφθούν από τα δημοτικά συμβούλια και να 



σταλούν άμεσα στα κατά τόπο αρμόδια Υπηρεσιακά Συμβούλια, ως διατύπωση 
γνώμης». 

Με βάση τα ανωτέρω παρακαλείται το Συμβούλιο να αποφασίσει για την 
έγκριση ή  μη διατύπωσης γνώμης προς το Υπηρεσιακό Συμβούλιο Υπαλλήλων ΟΤΑ 
Ν. Ημαθίας περί συνέχισης άσκησης από πλευράς Δήμου Βέροιας των 
μεταβιβαζόμενων αρμοδιοτήτων σχετικά με το πρόγραμμα φύλαξης σχολικών 
κτιρίων, υπό την προϋπόθεση μεταφοράς από πλευράς Πολιτείας των αντίστοιχων 
πόρων και εδικότερα: 

Ο Δήμος Βέροιας συναρτά την εξυπηρέτηση των πάγιων και διαρκών 
αναγκών από τους εργαζόμενους με τη δέσμευση της Πολιτείας για συνέχιση 
χρηματοδότησης των δράσεων αυτών ( σύμφωνα με την παρ. 5 του άρθρου 102 του 
Συντάγματος «Κάθε μεταβίβαση αρμοδιοτήτων από κεντρικά ή περιφερειακά όργανα 
του Κράτους προς την τοπική αυτοδιοίκηση συνεπάγεται και τη μεταφορά των 
αντίστοιχων πόρων. Νόμος ορίζει τα σχετικά με τον καθορισμό και την είσπραξη 
τοπικών εσόδων απευθείας από τους οργανισμούς τοπικής αυτοδιοίκησης»).  

Σε αντίθετη περίπτωση δεν προτίθεται να εξακολουθήσει να απασχολεί το 
προσωπικό αυτό για την εξυπηρέτηση αυτών των αναγκών. Κατόπιν αυτών 
γνωστοποιεί προς το Υπηρεσιακό Συμβούλιο ότι, αν μέχρι 19 Δεκεμβρίου 2004, 
καταληκτική ημερομηνία για την ολοκλήρωση των ελέγχων των φακέλων και 
αποστολής των αποτελεσμάτων στο ΑΣΕΠ, δεν εξασφαλισθούν οι ανωτέρω 
αντίστοιχοι πόροι, ο Δήμος Βέροιας δεν θα μπορέσει να ανταποκριθεί στη συνέχιση 
άσκησης της συγκεκριμένης αρμοδιότητας, συνεπώς οι ανωτέρω απασχολούμενοι 
συμβασιούχοι δεν θα πληρούν την προϋπόθεση της εξυπηρέτησης πάγιων και 
διαρκών αναγκών, οπότε και δεν εμπίπτουν στις διατάξεις του Π. Δ/τος 164/04.    

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Δήμαρχος: Όπως είναι γνωστό, με το Π.Δ. 164/2004 δίνεται η δυνατότητα σε 

εργαζόμενους του Δήμου και των Δημοτικών Επιχειρήσεων να μονιμοποιηθούν ή να 
μετατραπούν οι συμβάσεις αυτών που είναι στις δημοτικές επιχειρήσεις σε αορίστου 
χρόνου. Για όσους εργάζονται στο δήμο και στα νομικά πρόσωπα τα κατά τόπους 
υπηρεσιακά συμβούλια θα γνωμοδοτούν ποιοι από τους εργαζόμενους έχουν τα 
τυπικά προσόντα για να μονιμοποιηθούν και να κρίνουν αν καλύπτουν πάγιες και 
διαρκείς ανάγκες αυτοί οι υπάλληλοι. Πρέπει να διευκρινίσω εδώ ότι για πρώτη φορά 
ένα τέτοιο κριτήριο ο νομοθέτης το αναθέτει σε υπηρεσιακά συμβούλια υπαλλήλων 
και όχι στο δημ. συμβούλιο ενώ μέχρι τώρα είθισται να ήταν αυτό το αρμόδιο όργανο 
που θα έκρινε αν εργαζόμενοι στους δήμους καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες. 
Αυτή είναι η μία περίπτωση και η άλλη είναι αυτοί που δουλεύουν στις δημοτικές 
επιχειρήσεις, τα Δ.Σ. των επιχειρήσεων θα ελέγχουν αν πληρούν τις προϋποθέσεις οι 
εργαζόμενοι και τα Δημ. Συμβούλια σ΄ αυτή την περίπτωση θα κρίνουν αν καλύπτουν 
πάγιες και διαρκείς ανάγκες.  

Όπως είναι γνωστό, στο άρθρο 102 του συντάγματος λέει πως κάθε 
μεταβιβαζόμενη νέα αρμοδιότητα στους Ο.Τ.Α. θα πρέπει να συνοδεύεται και από 
την αντίστοιχη μεταβίβαση των πόρων. Θα σας είναι γνωστό κύριοι συνάδελφοι ότι 
στο συνέδριο της ΚΕΔΚΕ που έγινε στο Ηράκλειο έγινε πολύ συζήτηση για το εάν θα 
πρέπει αυτοί οι εργαζόμενοι που μονιμοποιούνται μεταβιβάζονται και οι πόροι. Το 
συνέδριο πίεσε τον υπουργό Εσωτερικών κ. Παυλόπουλο προκειμένου να δεσμευτεί 
ειδικά για τους σχολικούς φύλακες και για τις κοινωνικές δράσεις των επιχειρήσεων 
που θεωρούνται ότι είναι νέες αρμοδιότητες να μεταβιβασθούν και οι αντίστοιχοι 
πόροι και ζητούσε από τον υπουργό να δεσμευτεί ότι θα αποδεχθεί αυτή την πρόταση 
του συνεδρίου. Ο υπουργός δέχθηκε ότι εγράφη στον προϋπολογισμό του 2005 
πίστωση για όλες αυτές τις περιπτώσεις και δεν δεσμεύτηκε για παραπέρα.  

Πριν από λίγες μέρες κι ενώ πλησιάζει ο καιρός που πρέπει και τα υπηρεσιακά 
και τα δημοτικά συμβούλια να κρίνουν τη μονιμοποίηση ή μετατροπή των 
συμβάσεων αυτών των εργαζομένων κι επειδή η ΚΕΔΚΕ θεωρεί ότι δεν ξεκαθάρισε ο 
αρμόδιος υπουργός τη θέση του ζητεί από τα δημοτικά συμβούλια κι εφόσον θέλουν 
γιατί δεν το προβλέπει ο νόμος, να πάρουν αποφάσεις και να τις κοινοποιήσουν και 



στα υπηρεσιακά συμβούλια και στο ΑΣΕΠ με τις οποίες θα λένε ότι εάν μέχρι 19 
Δεκεμβρίου, που είναι η καταληκτική προθεσμία μονιμοποίησης αυτών των 
υπαλλήλων στους Δήμους, δεν δεσμευτεί η κυβέρνηση ότι είναι νέες αρμοδιότητες 
ειδικά αυτή των σχολικών φυλάκων να θεωρηθεί  ότι δεν καλύπτουν πάγιες και 
διαρκείς ανάγκες αυτοί οι υπάλληλοι και να σταματήσουν αυτή τη δράση. Στα 
πλαίσια αυτά κι επειδή συμφωνώ μ΄ αυτή τη θέση της ΚΕΔΚΕ φέρνω θέμα στο δημ. 
συμβούλιο προκειμένου να πάρουμε ίδια απόφαση με αυτήν που ζητάει το σχέδιο 
απόφασης της ΚΕΔΚΕ προκειμένου ν΄ ασκήσουμε πίεση προς την κυβέρνηση να 
δεσμευτεί ότι για επ΄ αόριστον θα καλύπτει τη μισθοδοσία αυτών των υπαλλήλων, 
αλλιώς ο Δήμος μας θα υποχρεωθεί να πληρώνει 26 σχολικούς φύλακες γιατί τόσοι 
είναι αυτοί που παρέχουν τις υπηρεσίες, έχουν προσληφθεί από την ΕΤΑ, γνωρίζετε 
πως και παρέχουν τις υπηρεσίες στα σχολεία της πόλης μας. Η δεύτερη απόφαση θα 
είναι προς το ΑΣΕΠ που θα λέει ότι αν μονιμοποιηθούν αυτοί οι υπάλληλοι θα 
θεωρήσουμε ότι δεν ασκούν πάγιες και διαρκείς ανάγκες και θα διακόψουμε την 
δράση. Βέβαια αυτή η απόφαση είναι πολιτική, νομικά είναι αίολη, τα υπηρεσιακά 
συμβούλια μπορούν να την κάνουν έτσι και το ΑΣΕΠ να την κάνει αλλιώς. Εμείς 
είμαστε υποχρεωμένοι να πάρουμε αυτή την απόφαση και γι’ αυτό εισηγούμαι προς 
το Σώμα κε Πρόεδρε να την πάρουμε και να την κοινοποιήσουμε και στα υπηρεσιακά 
συμβούλια και στο ΑΣΕΠ. 

Πουλασουχίδης: Κε Δήμαρχε, όσον αφορά τους άλλους υπαγόμενους στο 
Π.Δ., εκτός των σχολικών φυλάκων, θα πρέπει να κάνουμε έγγραφο στο ΑΣΕΠ και 
να πούμε ότι αυτοί δεν καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες. Το ερώτημά μου είναι 
είτε καλύπτουν αρμοδιότητες και δράσεις που υπήρχαν παλαιόθεν στο Δήμο ή μόνο 
αυτές που αφορούν καινούργιες δράσεις; 

Δήμαρχος: Ολες. 
Πουλασουχίδης: Αρα δηλαδή δίκαιοι και άδικοι στο πυρ το εξώτερον. Ναι μεν 

ως επιχείρημα που ενδεχομένως να χρησιμοποιηθεί και στα δικαστήρια εμείς δεν 
θεωρούμε ότι καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες γιατί αυτές τις δράσεις παύουμε 
να τις ασκούμε ως δήμος γιατί δεν μας πληρώνει η κεντρική εξουσία. Τις άλλες όμως 
που τις ασκούσαμε και απασχολούσαμε προσωπικό, τις βάζουμε κι αυτές εκεί μέσα; 

Δήμαρχος: Είπα μόνο για τους σχολικούς φύλακες. Για τους άλλους, όσοι 
έχουν τις τυπικές προϋποθέσεις και καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες θα 
αποφασίσει το υπηρεσιακό συμβούλιο, για τους σχολικούς φύλακες όμως που θεωρεί 
η ΚΕΔΚΕ ότι είναι νέα αρμοδιότητα και θα δώσει και τους πόρους. 

Δάσκαλος: Ο αριθμός των σχολικών φυλάκων είχατε πει ότι είναι 26. Είναι ο 
αριθμός αυτός που εργάζεται πραγματικά ή θα μπορούσαμε μέσα απ΄ αυτή την 
απόφαση να συμπεριλάβουμε και όσους απαιτούνται; 

Δήμαρχος: Εδώ έχουμε προϋποθέσεις από το νόμο. 
Ορφανίδης: Υπαλλήλους με πάγιες και διαρκείς ανάγκες τι τους κάνουμε; 

Κάποτε πήραμε μία απόφαση για μόνιμους υπαλλήλους. Αυτή η εξέλιξη που 
βρίσκεται; 

Δήμαρχος: Πριν λίγο καιρό φέραμε θέμα στο δημ. συμβούλιο κι από εκείνες 
τις 50 θέσεις που ζητούσαμε να κάνουμε διαγωνισμό ξεχωρίσαμε 11 θέσεις, μόνο των 
μηχανικών και τις άλλες τις αφήσαμε για το επόμενο έτος. Θα ξαναφέρουμε θέμα στο 
δημ. συμβούλιο το επόμενο έτος για μόνιμες θέσεις κανονικά με προκήρυξη και μέσω 
ΑΣΕΠ. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Πουλασουχίδης: Φαντάζομαι πως όλοι καταλάβατε ότι η ΚΕΔΚΕ προσπαθεί 

να πιέσει την κυβέρνηση να μεταφέρει πόρους στην τοπική αυτοδιοίκηση για να 
πληρωθούν αυτές οι δράσεις, είτε αισιόδοξα η ΚΕΔΚΕ σκεπτόμενη ότι αυτή η πίεση 
θα αποφέρει καρπούς άρα θα τακτοποιηθούν όλοι αυτοί οι εργαζόμενοι είτε δεν 
νοιάζεται και λέει ότι στην κόντρα της μεταξύ Τοπ. Αυτοδιοίκησης και κεντρικής 
εξουσίας, ας χάσουν και τη δουλειά τους κάποιοι άνθρωποι οι οποίοι πρακτικά θα 
χάσουν μεν τη δουλειά τους αλλά θεωρητικά θα προσφύγουν στα δικαστήρια και 



πιθανόν μετά κάποια χρόνια θα δικαιωθούν και θα επανέλθουν για να διεκδικούν τα 
αναδρομικά.  

Πάντοτε ήμουν της άποψης ότι η Τοπ. Αυτοδιοίκηση πρέπει να μάχεται και να 
αγωνίζεται και για την μεταφορά αρμοδιοτήτων αλλά και τη μεταφορά πόρων προς 
την Περιφέρεια. Θα πρέπει γι’ αυτό το σκοπό να μάχεται με κάθε μέσο που για μένα 
όμως είναι εντελώς ανίερο. Δεν μπορώ να βάλω μπροστά τον εργαζόμενο για να 
πιέσω την κυβέρνηση να δώσει πόρους. Υπάρχουν άλλοι τρόποι, να κλείσουν οι 
δήμοι να γίνει κατάληψη στη Βουλή, να επιδοθεί ψήφισμα διαμαρτυρίας στον 
πρόεδρο της Βουλής, να γίνουν κινητοποιήσεις κ.α. Κάποιος θα πει ότι μέχρι την 
καταληκτική ημερομηνία ενδεχόμενα το θέμα θα έχει λυθεί όταν θα εκδίδονται αυτές 
οι αποφάσεις αλλά ποιος θα απαντήσει τι θα γίνει αν η κεντρική εξουσία καταλάβει κι 
αυτή το παιχνίδι και συνειδητοποιήσει ότι τελικά ο χαμένος απ΄ αυτή την ιστορία θα 
είναι η Τοπ. Αυτοδιοίκηση και πει να απολυθούν για να δούμε τις συνέπειες; Για τον 
λόγο αυτό θα ήμουν σύμφωνος σε οποιαδήποτε άλλη πρόταση δραστικής αντίδρασης 
απέναντι στην κεντρική εξουσία για τη μεταφορά πόρων όχι μόνο αυτή γιατί θα 
επιβεβαιωθεί ότι παίζουμε ένα παιχνίδι σε βάρος κάποιων ανθρώπων που έχουν 
ανάγκη εργασίας. Ενδεχόμενα αυτό το  παιχνίδι να το πληρώσει και ο Δήμος μας 
μετά από αγωγές ή προσφυγές που θα γίνουν από εργαζόμενους. Για τον λόγο αυτό 
καταψηφίζω την πρόταση που είναι μεν πρόταση του συνδικαλιστικού μας οργάνου, 
παίζει όμως ένα παιχνίδι επικίνδυνο και ενδεχόμενα να μας δημιουργήσει πολλά, 
εκτός από τα οικονομικά και ηθικά προβλήματα. 

Δήμαρχος: Κανένα παιχνίδι δεν παίζει ο Δήμος ή η ΚΕΔΚΕ σε βάρος των 
εργαζομένων. Πολύ ορθά κάνει η ΚΕΔΚΕ και οι Δήμοι που θα πάρουν αυτές τις 
πολιτικές αποφάσεις γιατί νομικά είναι στον αέρα. Οι ανασφάλιστοι επί χρόνια 
σχολικοί φύλακες δεν είχαν καμία εργασιακή σχέση με τον Δήμο αλλά με την ΕΕΤΑ. 
Κατάφεραν με τους αγώνες τους κι έπεισαν τον υπουργό και τους έβαλε μία 
παράγραφο σ΄ αυτό το προεδρικό διάταγμα ο οποίος οφείλει να πει ότι αναλαμβάνουν 
τη μισθοδοσία. Είναι νέα αρμοδιότητα που δίνεται στους δήμους και πρέπει να δώσει 
ο υπουργός και τους πόρους. Εάν εσείς δεν το θέλετε κάντε την πολιτική σας μόνον 
που η δική μας είναι ξεκάθαρη και δεν έχει στόχο να χτυπήσει τους εργαζόμενους 
γιατί είτε την πάρουμε την απόφαση είτε όχι τα υπηρεσιακά συμβούλια δεν θα την 
δουν. Απορώ κε Πουλασουχίδη πως δεν αντιληφθήκατε αυτό το λεπτό σημείο, να 
συνταυτισθείτε με την δική μας θέση κι όλοι μαζί με τη θέση της ΚΕΔΚΕ 
προκειμένου να εξαναγκασθεί ο υπουργός μέχρι τις 19 Δεκεμβρίου να βγάλει 
απόφαση και να πει ότι τη θεωρεί νέα αρμοδιότητα και δίνει τους αντίστοιχους 
πόρους. Αλλιώς από του χρόνου και πέρα, γιατί το 2005 είναι εξασφαλισμένη η 
πίστωση και όπως μας είπε την έχει γράψει στον προϋπολογισμό, θα φορτωθούν στον 
προϋπολογισμό του Δήμου. 

Πρόεδρος: Δευτερολογίες. 
Πουλασουχίδης: Επειδή δεν καταλαβαίνω πολλά κε Δήμαρχε μπορείτε να μου 

απαντήσετε τι θα γίνει αν πεισμώσει ο υπουργός και πει ότι δεν δίνει τις πιστώσεις; 
Θα πάνε σπίτι τους οι εργαζόμενοι; 

Δήμαρχος: Όχι κε Πουλασουχίδη γιατί τα υπηρεσιακά συμβούλια μέχρι τις 19 
Δεκεμβρίου οφείλουν να δουν αν αυτοί οι 26 εργαζόμενοι έχουν τις τυπικές 
προϋποθέσεις, αν καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες και η απόφασή μας είναι 
πολιτική και όχι έχοντας στόχο τους εργαζόμενους που τόσα χρόνια ήταν 
ανασφάλιστοι και με μισθούς πείνας. 

Πρόεδρος: Αν και δεν επιτρέπεται εκ του κανονισμού για να διευκολύνω τη 
συζήτηση να πω ότι το αποφασιστικό κριτήριο είναι η άποψη που θα εκφράσει το 
υπηρεσιακό συμβούλιο και όχι αυτή του δημ. συμβουλίου. Αρα δεν κινδυνεύουν να 
μείνουν στο δρόμο από μία απόφαση δική μας. Ξέρετε κε Πουλασουχίδη ότι αν το 
υπηρεσιακό συμβούλιο δεν αποφασίσει σωστά, υπάρχουν και τα δικαστήρια. 

Δήμαρχος: Αυτές οι αποφάσεις θα πάνε στο ΑΣΕΠ και αν η απόφαση του 
υπηρεσιακού συμβουλίου είναι αντίθετη με το νόμο θα τους καλέσει για παράβαση 
καθήκοντος. Γι’ αυτό και στέλνουμε την απόφασή μας και εκεί και στο ΑΣΕΠ για να 



πούμε ότι δεν συμφωνούμε και πρέπει να πιέσουμε την κυβέρνηση να μας δώσει τους 
πόρους της αρμοδιότητας που μας μεταβίβασε αλλιώς ας την κρατήσει. 

Πρόεδρος: Τριτολογίες. 
Πουλασουχίδης: Επιμένω αν υπάρχουν άλλοι τρόποι να πιέσουμε την 

κυβέρνηση γιατί επιλέγουμε αυτόν; Δεν παίζουμε ένα παιχνίδι απέναντι στον 
υπάλληλο που θα πρέπει για να μονιμοποιηθεί να πάει στο ΑΣΕΠ και μετά στο 
Διοικητικό Εφετείο; Ποιος λέει σ΄ αυτούς τους ανθρώπους ότι πρέπει να κοιμούνται 
ήσυχοι μέχρι τις 19 Δεκεμβρίου; 

Δήμαρχος: Θα κοιμούνται ήσυχοι γιατί ο νόμος προβλέπει γνώμη του 
υπηρεσιακού συμβουλίου και απόφαση για μονιμοποίηση και οι υπάλληλοι του υπ. 
συμβουλίου ούτε τον Σκουμπόπουλο ούτε τον Πουλασουχίδη ακούν όταν πρόκειται 
να βάλουν την υπογραφή τους. Θα δουν ποιοί απ΄ αυτούς έχουν τα κριτήρια του 
νόμου και καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες και η απόφασή τους θα πάει για 
έλεγχο στο ΑΣΕΠ το οποίο αν εγκρίνει οι άνθρωποι αυτοί μονιμοποιούνται είτε 
πάρουμε εμείς την απόφαση είτε όχι. Αν θέλετε να συνταχθούμε με την ΚΕΔΚΕ 
καλώς.  Δεν θέλετε;  Εχετε τις απόψεις σας και τελείωσε το θέμα. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Πουλασουχίδη; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 6 σύμβουλοι: 
Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Μ. Γαβρίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Κ. Πουλασουχίδης, 
Α. Τσιάρας, Γ. Ορφανίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση του κ. Δημάρχου; 
 Υπέρ της εισήγησης ψήφισαν 19 σύμβουλοι: 
Χ. Γεωργιάδης, Α. Γκαμπέσης, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Καλαϊτζίδης, 
Ν. Κεχαγιόγλου, Ε. Δημούλα – Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. 
Τσιαμήτρου – Καραχατζή, Θ. Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Χ. Τζήκα – 
Μπατσαρά, Μ. Σακαλής, Χ. Φουρνιάδης, Χ. Ντόβας, Σ. Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. 
Χιονίδης. 

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 18-11-04 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Τις διατάξεις του Π.Δ. 164/2004 (Φ.Ε.Κ.) 134/Α /́19-7-2004). 
3.- Το αριθ. 4678/12-11-2004 έγγραφο της Κ.Ε.Δ.Κ.Ε. 
4.- Τις διατάξεις της παρ. 5 ρου άρθρου 102 του Συντάγματος. 
5.- Την ανάγκη γνωμοδότησης του Δ.Σ. για το προσωπικό που εξυπηρετεί δράσεις του 
Δήμου που αποτελούν μεταβιβαζόμενες αρμοδιότητες από την κεντρική διοίκηση. 
6.- Τις προτάσεις και απόψεις του Δημάρχου και των δημ. συμβούλων. 
7. Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
8.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
 

 Γνωμοδοτεί για την τακτοποίηση των εργαζομένων με συμβάσεις ορισμένου 
χρόνου, του Δήμου Βέροιας σύμφωνα με τις διατάξεις του Π.Δ. 164/2004 ως εξής: 
 Διατυπώνει τη γνώμη του προς το Υπηρεσιακό Συμβούλιο Υπαλλήλων Ο.Τ.Α. Ν. 
Ημαθίας περί συνέχισης άσκησης από πλευράς Δήμου Βέροιας των μεταβιβαζόμενων 
αρμοδιοτήτων σχετικά με το πρόγραμμα φύλαξης σχολικών κτιρίων, υπό την προϋπόθεση 
μεταφοράς από πλευράς της Πολιτείας των αντίστοιχων πόρων και ειδικότερα: 

Ο Δήμος Βέροιας συναρτά την εξυπηρέτηση των πάγιων και διαρκών αναγκών από 
τους εργαζόμενους με τη δέσμευση της Πολιτείας για συνέχιση χρηματοδότησης των 
δράσεων αυτών (σύμφωνα με την παρ. 5 του άρθρου 102 του Συντάγματος «Κάθε 
μεταβίβαση αρμοδιοτήτων από κεντρικά  ή περιφερειακά όργανα του Κράτους προς την 
τοπική αυτοδιοίκηση συνεπάγεται και τη μεταφορά των αντίστοιχων πόρων. Νόμος ορίζει τα 
σχετικά με τον καθορισμό και την είσπραξη τοπικών εσόδων απευθείας από τους 
οργανισμούς τοπικής αυτοδιοίκησης»). 
 Σε αντίθετη περίπτωση δεν προτίθεται να εξακολουθήσει να απασχολεί το 
παραπάνω προσωπικό για την εξυπηρέτηση αυτών των αναγκών.  



Κατόπιν αυτών, γνωστοποιεί προς το Υπηρεσιακό Συμβούλιο ότι, αν μέχρι 19 
Δεκεμβρίου 2004, καταληκτική ημερομηνία για την ολοκλήρωση των ελέγχων των φακέλων 
και αποστολής των αποτελεσμάτων στο Α.Σ.Ε.Π., δεν εξασφαλισθούν οι ανωτέρω 
αντίστοιχοι πόροι, ο Δήμος Βέροιας δεν θα μπορέσει να ανταποκριθεί στη συνέχιση άσκησης 
της συγκεκριμένης αρμοδιότητας, συνεπώς οι ανωτέρω απασχολούμενοι συμβασιούχοι δεν 
θα πληρούν την προϋπόθεση της εξυπηρέτησης πάγιων και διαρκών αναγκών, οπότε και δεν 
εμπίπτουν στις διατάξεις του Π.Δ/τος 164/04. 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  775 / 2004 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ι. Καλαϊτζίδης Α. Δελαβερίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Γ. Μιχαηλίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Σ. Μηλιόπουλος 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Α. Παπαστεργίου 
 Θ.  Σιδηρόπουλος Κ. Πουλασουχίδης 
 Γ. Τροχόπουλος Α. Τσιάρας 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Η. Σοφιανίδης 
 Μ. Σακαλής Γ. Ορφανίδης 
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
 Κ. Χιονίδης   
     
  ΔΗΜΑΡΧΙΑΚΟΙ ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλιίδης   
 Π.  Ποταμόπουλος   
 Π.  Πιτούλιας   
 Γ. Μανακούλης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  30-11-2004 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 
 
 


